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Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości, 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 
oraz Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 22 października 2024 roku 
 
Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 22 października 2024 roku w Sali 

posiedzeń Rady Gminy Krupski Młyn przy ul. Głównej 5 w Krupskim Młynie.   
Obecni na posiedzeniu: 
Roman Budzisz – Przewodniczący Rady Gminy 
radni: 
Daniel Imach 
Andrzej Janus – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Sebastian Kubik 
Roman Kulawik 
Janusz Lechowicz 
Eugeniusz Mróz 
Waldemar Nowak 
Adam Pielka 
Klaudia Spałek 
Paweł Spałek 
Sławomir Wiktorowicz 
Krzysztof Winkler 
Justyna Zadrożny 
oraz  
Wójt Gminy – Mariusz Gołębiowski 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries 
Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat 
Dyrektor NZOZ SAWMED – Henryk Sawczuk  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Andrzej Janus, prowadzący posiedzenie Komisji, przywitał 
obecnych oraz przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z dyrektorem Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Sawmed” w Krupskim 
Młynie. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok. 
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2028.  
4. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2025 rok. 
5. Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Krupski 

Młyn na 2025 rok. 
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na 2025 rok. 
7. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 2025 rok. 
8. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i określenia wysokości rocznej opłaty od 

posiadania psów na 2025 rok. 
9. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze zbiornika wodnego – stawu 

położonego w Krupskim Młynie przy ulicy Głównej. 
10.  Sprawy bieżące. 

Nikt nie wniósł uwag do porządku.  
 
Ad. 1. 
Spotkanie z dyrektorem Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „SAWMED” w Krupskim 
Młynie. 
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Wójt Gminy zapoznał obecnych z treścią wniosku mieszkańców ul. Słowackiego, dot. działalności 
SAWMED-u.  
Dyrektor NZOZ-u Henryk Sawczuk odniósł się do informacji zawartych we wniosku, powiedział 
również o zakresie działania ośrodka, o świadczonych usługach, o ogromnych potrzebach jak i 
możliwościach rozwoju ośrodka oraz o pojawiających się problemach i próbach ich rozwiązywania. 
Mówił o trudnościach w znalezieniu pracowników (lekarzy specjalistów) oraz o braku 
zainteresowania mieszkańców ofertą ośrodka jak i proponowanymi badaniami. 
Sekretarz Gminy powiedziała, że funkcjonowanie ośrodka jest bardzo korzystne dla gminy, w 
szczególności dla pracowników urzędu, dlatego, że istnieje m.in.: możliwość korzystania z usług 
lekarza medycyny pracy i wykonywania niezbędnych badań na miejscu, co pozwala zaoszczędzić 
bardzo dużo cennego czasu pracownika.  
Radni pytali o dostępność usług lekarza medycyny pracy oraz rozważali możliwość stworzenia 
dodatkowego ośrodka zdrowia na terenie gminy, w celu zwiększenia konkurencyjności, pytali też o 
zorganizowanie pomocy w dowożeniu mieszkańców (starszych, schorowanych, bez kierowców wśród 
najbliższych) do innych ośrodków zdrowia. 
Dyrektor NZOZ-u wyjaśnił, że każdemu pacjentowi, który ma stwierdzoną dysfunkcję ruchu 
przysługuje transport do poradni specjalistycznej. Nie ma niestety innej możliwości dowozu 
pacjentów w ramach świadczonych usług przez POZ. Takie zadania mogłaby wykonywać gmina, jeżeli 
tylko będzie dysponowała wystarczającą ilością środków finansowych.  
Wójt powiedział, że istnieje współpraca gminy z ośrodkiem zdrowia przede wszystkim w 
rozpowszechnianiu informacji o badaniach.  
 
Ad. 2. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok.  
Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Krupski Młyn na 2024 rok.  
Komisje po przeprowadzonej dyskusji postanowiły przegłosować na najbliższej sesji przedstawiony 
projekt uchwały.  
 
Ad. 3. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 
2024 – 2028. 
Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Krupski Młyn na lata 2024 – 2028.  
Komisje po przeprowadzonej dyskusji, postanowiły przegłosować przedstawiony projekt uchwały na 
najbliższej sesji.  
 
Prowadzący obrady zarządził kilkuminutową przerwę, po przerwie obrady wznowiono.  
 
Ad. 4. 
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła informacje na temat wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2025 rok.  
 

Skarbnik Gminy przedstawiła propozycje wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2025 rok, oraz argumentowała je aktualną sytuacją finansową gminy oraz faktem, że jest to 

jeden z głównych dochodów gminy. Uzasadnieniem powyższej decyzji jest wysokość wpływu 

środków do budżetu na 2024 rok z tytułu dochodów własnych – wpływów z podatku od 

nieruchomości.  
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W Monitorze Polskim ukazało się obwieszczenie ministra finansów w sprawie górnych granic 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025. Większość stawek wzrosła o 2,7 

%. Wyjątkiem jest maksymalna stawka podatku od budynków lub ich części mieszkalnych, 

która wzrosła z 1,15 do 1,19 zł za 1 m kw. powierzchni użytkowej, czyli o 3,5 %. 

W załączniku do projektu uchwały załączono tabelę określającą wysokość podatku przy 
założonych stawkach w podatku od nieruchomości. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie komisji zaproponowali następujące wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok:  
1. od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,37 zł od 1 m2 powierzchni 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych – 6,84 zł od 1 ha  powierzchni 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku  
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,65 zł od 1 m2  powierzchni 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 
9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2018 r. poz. 1398 oraz z 2019 r. poz. 730) 
i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę 
o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia 
wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie 
nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 4,51 zł od 1 m2 
powierzchni 
2. od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych – 1,10 zł od 1 m2  pow. użytkowej 
b) związanych z prowadzeniem działalności  gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub  ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 32,00 zł od 1 m2 pow. 
użytkowej 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 15,92 zł od 1 m2  pow. użytkowej 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 6,95 zł od 1 m2  pow.  
użytkowej 
3. od budynków pozostałych lub ich części: 
a) od garaży – 10,50 zł od 1 m2  pow. użytkowej 
b) od bud. letniskowych – 11,00 zł od 1 m2  pow. użytkowej 
c) zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje  pożytku publicznego – 11,48 zł od 1m2  pow. użytkowej 
d) od pozostałych budynków – 10,50 zł od 1m2  pow. użytkowej 
4. od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt  3 i ust. 3 - 7 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych.  
Po przeprowadzonej dyskusji na temat proponowanych stawek podatku od nieruchomości 

radni przyjęli je pozytywnie. 
Komisje po przeprowadzonej dyskusji postanowiły pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt 
uchwały. 
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Ad. 5. 
Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Krupski Młyn 
na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnień od 
podatku od nieruchomości na terenie gminy Krupski Młyn na 2025 rok i zaproponowała, aby 
zachować zwolnienia uchwalone w 2024 roku. Zwolnienia dotyczą działalności w zakresie 
kultury, sztuki i tradycji, bibliotekarskiej, oświatowej i edukacji oraz pomocy społecznej. 
Ponadto obiekty służące realizacji zadań własnych gminy w zakresie realizacji celu 
publicznego – kultury fizycznej, w tym urządzenia sportowe oraz tereny rekreacyjne jak i 
obiekty użytkowane na działalność statutową polegającą na świadczeniu lub wykonywaniu 
ochrony przeciwpożarowej.  
Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 6. 
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2025 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła wstępny projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2025 rok. 
Projektowane wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2025 rok 
przedstawiają się następująco: 

1. Od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej: 

1) powyżej 3,5 t i poniżej 12 t: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie 1 204,87 zł 

b) 
 

powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie 2 009,97 zł 

c) 
 

powyżej 9 ton 
 

2 411,94 zł 

2) równej lub wyższej niż 12 ton: 

Liczba osi i dopuszczalna masa 
całkowita (w tonach) 

 

Oś jezdna z zawieszeniem 
pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 
 

Inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 
 nie 

mniej 
niż 

 

mniej niż 
 

stawka podatku w złotych 
 

Dwie osie 

12 
 

15 
 

3 000,00 zł 
 

3 200,00 zł 

15 
 

 3 000,00 zł 
 

3 200,00 zł 

Trzy osie 

12 
 

19 
 

3 100,00 zł 
 

3 300,00 zł 

19 
 

23 
 

3 200,00 zł 3 400,00 zł 
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23 
 

 3 400,00 zł 3 550,00 zł 

Cztery osie i więcej 

12 
 

27 
 

3 500,00zł 
 

3 600,00 zł 

27 
 

29 
 

3 600,00 zł 3 700,00zł 

29 
 

 3 700,00 zł 3 800,00 zł 

2. Od ciągników siodłowych lub balastowych przystosowanych do używania łącznie 

z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów: 

1) od 3,5 t i poniżej 12 t – 2 000,00 zł, 

2) równej lub wyższej niż 12 ton: 

Liczba osi i dopuszczalna 
masa całkowita (w tonach) 

Oś jezdna z zawieszeniem 
pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 
 

Inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych  nie mniej 
niż 

 

mniej niż 
 

stawka podatku w złotych 
 

Dwie osie 

12 
 

25 
 

2 500,00 zł 2 700,00 zł 

25 
 

31 
 

2 700,00 zł 2 950,00 zł 

31 
 

 3 000,00 zł 3 200,00 zł 

Trzy osie i więcej 

12 
 

40 
 

3 100,00 zł, 3 300,00 zł 

40 
 

 3 600,00 zł 4 150,00 zł 

3. Od przyczep lub naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 

masę całkowitą, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez 

podatnika podatku rolnego: 

1) od 7 t i poniżej 12 t – 2 250,00 zł, 

2) równą lub wyższą niż 12 ton: 

Liczba osi i dopuszczalna 
masa całkowita pojazdów 

naczepa/przyczepa + pojazd 
silnikowy w tonach 

 

Oś jezdna (osie jezdne) 
z zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 
równoważne 

 

Inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 
 

nie mniej niż 
 

mniej niż 
 

stawka podatku w złotych 
 

Jedna oś 

12 25 1 800,00 zł 2 250,00 zł 
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25 
 

 2 050,00 zł 2 400,00 zł 

Dwie osie 

12 
 

28 
 

1 900,00 zł 2 250,00 zł 

28 
 

33 
 

2 050,00 zł 2 450,00 zł 

33 
 

38 
 

2 400,00 zł 2 600,00 zł 

38 
 

 2 800,00 zł 3 200,00 zł 

Trzy osie i więcej 

12 
 

38 
 

2 250,00 zł 
 

2 600,00 zł 

38 
 

- 
 

2 500,00 zł 2 900,00 zł 

4. Od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 

1) mniejszej niż 22 miejsca - 2 500,00 zł, 

2) równej lub większej niż 22 miejsca – 3 000,00 zł. 

Komisje po wysłuchaniu informacji oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały 
postanowiły pozytywnie go zaopiniować. 
 
Ad. 7. 
Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na 
2025 rok.  
Komisje po przeprowadzonej dyskusji zaproponowały stawkę opłaty targowej na 2025 rok w 
wysokości 5,00 zł za metr kwadratowy zajmowanej powierzchni handlowej przy 
dokonywaniu przez handlujących sprzedaży. 
 
Ad. 8. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i określenia wysokości rocznej opłaty od posiadania 
psów na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy – Iwona Kulbat przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia i 
określenia wysokości rocznej opłaty od posiadania psów na 2025 rok.  
Sebastian Kubik wnioskował, aby zlikwidować opłatę od posiadania psów. Jego zdaniem jest 
to zbędna opłata, dlatego, że opłatą powinny być objęte również inne zwierzęta, które są 
pod opieką ludzi.  Wniosek ten nie zyskał aprobaty radnych.  
Komisje po przeprowadzonej dyskusji zaproponowały stawkę opłaty na 2025 rok w 
wysokości 60,00 zł. 
 

Ad. 9. 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze zbiornika wodnego – stawu położonego w 
Krupskim Młynie przy ulicy Głównej. 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries zapoznała z treścią projektu uchwały w sprawie regulaminu 
korzystania ze zbiornika wodnego – stawu położonego w Krupskim Młynie przy ulicy Głównej. 
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Komisje po przeprowadzonej dyskusji postanowiły pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt 
uchwały. 
 

Ad. 10. 

Sprawy bieżące. 

1. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu poinformował 

o planowanym za ok. 2 tygodnie, posiedzeniu komisji, które będzie poświęcone sprawie 

reformy oświaty w gminie. Zwrócił się do radnych o przygotowanie się do dyskusji na ten 

temat.  

2. Roman Budzisz zaproponował, aby umożliwić utworzenie prywatnego żłobka na terenie 

gminy. 

3. Waldemar Nowak prosił aby przesłać radnym materiały dot. obecnej sytuacji w oświacie oraz 

poinformował o rozpoczętym remoncie drogi powiatowej z Krupskiego Młyna do Lublińca. 

4. Andrzej Janus wnioskował aby do końca roku 2024 określić sposób przeprowadzenia reformy 

oświaty w gminie.  

Wójt Gminy powiedział, że jest świadomy konieczności dokonania zmian, jednak zależy mu 

aby odbyły się one jak najmniejszym kosztem w szczególności dla pracowników placówek 

oświatowych w gminie.  

5. Radni wnioskowali o to aby przygotować informację na temat ilości dzieci spoza gminy 

uczęszczających do przedszkoli w gminie.  

6. Przewodniczący Rady Gminy: 

1. poinformował radnych o planowanych w grudniu spotkaniach: 16 grudnia (wtorek) o 

godz. 15.00 w Sali posiedzeń Rady Gminy oraz 30 grudnia (poniedziałek) o godz. 10.00 w 

Sali posiedzeń Rady Gminy; 

2. prosił aby przed sesją przesyłać radnym treść sprawozdania wójta z działalności 

międzysesyjnej oraz z realizacji wniosków i interpelacji radnych; 

3. zorganizowanie spotkania w sprawie spółdzielni energetycznej; 

 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o 18.30. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

1…………………2…………………3……………………4……………………5………………………6……………………7…………………. 

 

Prot. K. Michałek 


